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Ç‹ZG‹M‹ZAH/Atila Özer

‘Spor ve şiddet
yan yana
gelmemeli’

İletişimciler
buluştu

� AEGEE ile Tepebaşı Belediyesi Ortaklaşa ‘Empati Günleri’ düzenledi. 3’DE

Mimar Sinan
törenle anıldı

Taekwondo’da
3.’lük aldık

‘Turizmciler Her Yerde Var’
� Turizm ve Gezi Kulübü’nün düzenlediği 2. Turizm
Öğrencileri Kurultayı 15-17 Nisan günlerinde yapıldı.

� Kurultayda 22 üniversiteden 100’den fazla turizm
öğrencisi üniversitemizde bir araya geldi. 3’DE

Akademik Çalışmalar
� Hint yağının kimya
sektöründeki yeri 2. SAYFADA

Söyleşi
� O’nun hayatı bir oyun değil,
gerçeğin ta kendisi... 7. SAYFADA

Öğrenci Görüşleri
� Türk sinemasının yükselişi
hakkında ne düşünüyorsunuz?

8. SAYFADA

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekoku-
lu’nun düzenlediği “Sporda Şiddetin Ön-
lenmesi ve Spor Hukukunda Güncel
Sorunlar” konulu panel, 12 Nisan günü
Kongre Merkezi Salon Anadolu’da ger-
çekleştirildi. 5. SAYFADA

� İletişim Bilimleri Fakültesi’nin gelenek-
sel olarak düzenlediği Ulusal İletişim Sem-
pozyumu’nun 6’ncısı gerçekleştirildi.
Sempozyumun bu yılki konusu “Gündelik
Yaşam ve İletişim” olarak belirlendi. Sem-
pozyuma Türkiye ve KKTC’deki üniversite-
lerden öğrenciler katıldı. 5. SAYFADA

� Mühendislik Mimarlık Fakültesi Mi-
marlık Bölümü, Eskişehir Osmangazi Üni-
versitesi, Odunpazarı Belediyesi ve
TMMOB Mimarlar Odası Eskişehir Şubesi,
9 Nisan günü ortaklaşa düzenlediği etkin-
likle Mimar Sinan’ı andı. 3. SAYFADA

‘Bal’ filminin
yönetmeni
üniversitemize
konuk oldu
� Berlin Film Festivali’nde Altın Ayı
kazanan “Bal” filmi Sinema Ana-
dolu’da seyirci ile buluştu. Gösteri-
den sonra filmin yönetmeni Semih
Kaplanoğlu, seyircilerle bir araya ge-
lerek filmin çekim öyküsünü anlattı.
Sinema hakkındaki düşüncelerini de
aktaran Kaplanoğlu, “Bence film
sade olmalı. Diyalog gerekmiyorsa
kullanılmamalı.” dedi. 3. SAYFADA

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, düzen-
lediğibasıntoplantısındagörevebaşla-
dığı günden bu yana gerçekleştirdiği
çalışmaları anlattı. Rektör Aydın; üni-
versite-kent iş birliği, eğitim-öğretim-
deki yapılanma çalışmaları, araştırma
projeleri ve topluma hizmet etkinlikleri
konularında bilgi verdi.

� “Kentin sorunları bizim sorunları-
mızdır.” diyen Prof. Dr. Aydın, 100
günlüksüreiçindeEskişehir’e90mil-
yonliralıkkatkıyapıldığınısöyledi.
Aydın, Anadolu Üniversitesi ola-
rak sosyal sorumluluk bilincini
en üst düzeyde yerine getir-
diklerini kaydetti. 4. SAYFADA
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Tiyatro Anadolu’nun 10 sezonda
oynadığı farklı oyun sayısı

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, uçak kazasında ha-
yatını kaybeden Polonya Devlet Başkanı ve berabe-
rindeki heyet için üniversitemizde öğrenim gören

Polonyalı öğrencilere başsağlığı diledi. Senato Salo-
nu’nda öğrencilerle bir araya gelen Prof. Dr. Aydın,
“Her zaman yanınızdayız” dedi. 3. SAYFADA

Duygu KEÇELİ

� Türkiye Üniversitelerarası Taek-
wondo Şampiyonası 26-28 Mart gün-
lerinde Ordu Üniversitesi’nde
yapıldı. Yarışmaya 46 üniversiteden
118 bayan, 190 erkek sporcu katıldı.
Şampiyonada Anadolu Üniversitesi
Taekwondo Takımı’ndan Hatice
Kübra Yangın bayanlar 53 kiloda bi-
rinci, Hülya Öveyoğulları bayanlar
57 kiloda üçüncü, Tuba Abuş bayan-
lar 73 kiloda üçüncü, Mehmet Bahti-
yar erkekler 80 kiloda üçüncü oldu.
Anadolu Üniversitesi Bayan Taek-
wondo Takımı üçüncülük kupasının
sahibi oldu.

‘Kentin sorunları bizim
sorunlarımızdır’

‘Turizmciler Her Yerde Var’

Rektörden Polonyalı öğrencilere taziye

Rektör
Prof. Dr.

Davut Aydın

Üç Ayda Yapılanlardan Başlıklar Eskişehir’e Büyük Ekonomik Katkı
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Hint yağının kimya
sektöründeki yeri

A K A D E M İ K Ç A L I Ş M A L A REditör: Araş. Gör. Çağdaş CEYHAN
Tasarım: Tasarım: Aziz Arda ATASEVEN2

Doç. Dr. Nezihe AZCANAraş. Gör. İnci Güldoğan

� Anadolu Üniversitesi Mühendislik Mimarlık
Fakültesi Mimarlık Bölümü Araş. Gör. İnci Gül-
doğan, 15-17 Ekim 2009 günleri arasında Diyar-
bakır’da düzenlenen 2’nci Uluslararası Katılımlı
Tarihi Eserlerin Güçlendirilmesi ve Geleceğe Gü-
venle Devredilmesi Sempozyumu’nda “Eskişe-
hir Tarihi Eser Haritasının Hazırlanması ve
Kente Dair Koruma Önerileri” başlıklı çalışma-
sını sundu.

Güldoğan, Çalışmanın Eskişehir’in Alpu, Beyli-
kova, Çifteler, Günyüzü, Han, İnönü, Mahmudiye,
Mihalgazi, Mihalıççık, Sarıcakaya, Seyitgazi, Sivri-
hisar ilçelerindeki 11. ve 19. yüzyıllar arasında
inşa edilmiş anıtsal tarihi yapıların envanterinin
çıkarılması ve tarihi eser haritasının hazırlanması
üzerine olduğunu ifade etti. Güldoğan çalışma ile
ilgili olarak şunları söyledi: “Çalışmamızda günü-
müze ulaşan veya yok olmaya başlamış yapıların
belirlenmesi ile mevcut yapıların durumlarının
belgelenmesi amaçlandı. Tespit edilen tarihi ya-
pılar, kullanım amacına göre sınıflandırıldı ve bu-
lundukları yer ile yapım yılı bilgileri tablo şeklinde
verildi. Çalışmanın önemli bir diğer amacı da bel-
gelenen tarihi yapılar içinden korunabilecek du-
rumda bulunan yapılara, nedenleri ile birlikte
dikkat çekebilmek ve korumaya yönelik çözüm
önerileri geliştirmek oldu.” Araştırmanın iki aşa-
malı olarak geliştiğini belirten Güldoğan, ilkinin
literatür araştırması, ikincisinin ise yapıların du-
rumunun belgelenmesi ve haritada kullanmak
üzere yapılara ait görsellerin elde edilmesi oldu-
ğunu ifade etti. Literatür araştırmasında Eskişe-
hir Müzeler Müdürlüğü, Eskişehir İl Kültür ve
Turizm Müdürlüğü ile Kültür ve Turizm Müdür-

lüğü’ nün kaynaklarından ve Eskişehir ile ilgili bir-
çok yazılı eserden yararlanıldığını dile getiren
Araş. Gör. Güldoğan, tarihi yapıların bugünkü du-
rumlarını tespit etmek için Sivrihisar, Seyitgazi ve
Günyüzü’ndeki yapıların bizzat yerinde incelen-
diğini ve görsellerinin kendisi tarafından çekildi-
ğini, diğer ilçelerdeki tarihi yapılar için ise yine
yazılı kaynaklardan yararlanıldığını söyledi.

Araştırmanın sonunda Eskişehir ilçelerinde bu-
lunan anıtsal tarihi eserlerin büyük bir bölümü-
nün korunduğu ve kullanıldığını ifade eden
Güldoğan, korunmayan yapıların çoğunluğunu
ise genelde hamamların oluşturduğunu belirtti.
Güldoğan sözlerine şu şekilde devam etti: “Bu
noktadan hareketle Sivrihisar’da bulunan Yeni
Hamam, Ermeni Hamamı ve Ermeni Kilisesi’nin
korunması gerektiği önerildi. Bu yapılara baktı-
ğımızda Yeni Hamam çok bakımsız durumda ve
ne yazık ki depo olarak kullanılıyor. Çatısında bu-
lunan otlar, onu canlıların yaratacağı tehlikelere
karşı açık bırakıyor. Strüktürel olarak çok harap
durumda olmayan hamam, restorasyondan
sonra farklı amaçlarla da kullanılabilir.” 1886’ da
inşa edilen Ermeni Hamamı’nın da kullanılamaz
durumda olduğunu ifade eden Güldoğan, kub-
belerinin ortaları boş olduğundan, her türlü kar,
yağmur gibi olumsuz doğal etkenlerin yapının
içine girdiğini ve bu durumun da nem gibi yapı-
sal problemlere yol açtığını söyledi. Güldoğan söz-
lerini “tarihi yapılarımız kültürümüzün birer
parçasıdır ve geçmiş ile gelecek arasındaki kültü-
rel bağın sürdürülebilirliği için bu yapılara sahip
çıkılarak, korunmalarının çok önemli ve gerekli
olduğunu düşünüyorum.” diyerek noktaladı.

Eskişehir’in tarihi eser
haritası hazırlandı

� Anadolu Üniversitesi Mühendislik Mimar-
lık Fakültesi Kimya Mühendisliği Bölümü Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Nezihe Azcan, American
Oil Chemists’ Society (AOCS)’nin her iki yılda
bir organize ettiği ve 2009 yılında Avustral-
ya’da düzenlenen “World Congress on Oil
and Fats&28th ISF Congress” isimli konfe-
ransa davetli konuşmacı olarak katıldı.
Sydney’de 27–30 Eylül 2009 günleri ara-
sında gerçekleştirilen kongrede, “Hint Yağı-
nın Mikrodalga Isıtma ile Dehidrasyonu” ve
“Hint Yağından Değerli Kimyasalların Eldesi”
başlıklı çalışmalarını sundu. Gıda sektö-
ründe kullanılmayan hint yağının, kimya
sektöründe boya ve kaplama sanayinde kul-
lanıldığını belirten Doç. Dr. Azcan bunlara ek
olarak hint yağının ilaç sanayide de kullanıl-
dığını ifade etti. Azcan Hint yağının mikro-
dalga ısıtma ile dehidrasyonu ile ilgili olarak
şunları söyledi:

”Hint yağının temel yağ asidi risinoleik
asittir (yaklaşık %90). Hidroksil grubu, çift
bağ ve ester yapısından dolayı, birçok yararlı
endüstriyel ürünün elde edilmesi için gerekli
olan reaksiyonların hammaddesi olarak kul-
lanılır. Hint yağı, kurumayan alkil reçinele-
rin üretilmesinde kullanılmasının yanı sıra,
nitroselüloz, üretan ve alkil sistemlerinde
plastikleştirici olarak yer alır. Hint yağının
büyük bir kısmı, koruyucu kaplamalarda
mükemmel renk karakteri sağlayan dehid-
rate hint yağına dönüştürülmektedir. De-
hidrasyon reaksiyonu, risinoleik asit
molekülünden suyun uzaklaştırılması ile ger-

çekleşmektedir. Reaksiyon süresince hidro-
ksil grubu uzaklaştıkça, viskozite ve hidroksil
değeri azalmakta, iyot değeri artmakta ve kı-
rılma indisi değişmektedir. Bu çalışmada,
hint yağının dehidrasyonu, mikrodalga des-
tekli ısıtma sistemi ile gerçekleştirilmiştir (Mi-
lestone, Start S). Katalizör olarak sodyum
bisülfat-sodyum bisülfit kullanılmıştır. Sıcak-
lık, katalizör miktarı ve zamana bağlı olarak
uygun koşullar belirlenmiştir. Bu koşullarda,
dehidrasyon reaksiyonu klasik ısıtmaya
oranla daha kısa sürede tamamlanmış-
tır.”Doç. Dr. Azcan, hint yağından değerli
kimyasalların eldesi ile ilgili olarak ise şun-
ları söyledi:

“Bitkisel yağların, ilaç, gıda ve kimya en-
düstrisinde kullanılan değerli kimyasalların
üretimi için alternatif bir kaynak olarak kul-
lanımı gün geçtikçe daha fazla önem kazan-
maktadır. Piroliz, dehidrasyon, sülfonasyon,
sabunlaşma ve polimerizasyon gibi farklı
kimyasal reaksiyonlarla bitkisel yağlardan
üretilen ürünler, farklı endüstrilerde birçok
kullanım alanına sahiptir. Molekül yapısında
hidroksil grubu, çift bağ ve ester grubu bu-
lunmasından dolayı eşsiz olan hint yağı, bir-
çok kimyasalın üretimi için önemli bir rol
oynamaktadır. Bu çalışmada, heptaldehit,
ündesilenik asit ve 2-oktanon üretmek ama-
cıyla hint yağı yüksek sıcaklık-yüksek basınç
altında parçalanma işlemine tabi tutulmuş-
tur. Katalizör olarak çinko tozu kullanılmıştır.
Optimum reaksiyon koşulları (katalizör/yağ
oranı, sıcaklık ve basınç) belirlenmiştir.”

AnadoluHaber

� Eğitim Bilimleri Ensti-
tüsü’ndeki öğretim ele-

manlarından Araştırma
Görevlisi Mustafa Ca-

ner’in “Students Views
on Using Portfolio As-
sessment in EFL Wri-

ting Courses
(Öğrencilerin

İngilizce
Yazma
Dersle-

rinde
Kulla-
nılan

Ça-

lışma Dosyası Değerlendirme ile İlgili Görüş-
leri)” başlıklı çalışması Anadolu Üniversitesi
Sosyal Bilimler Dergisi’nin Ocak 2010’da ya-
yımlanan sayısında yer aldı.

Caner, İngilizce hazırlık sınıflarında okuyan
öğrencilerin yazma derslerinde çalışma dos-
yası (portfolyo) değerlendirmesi ile ilgili görüş-
lerini araştırmak amacıyla yapılan bu
çalışmayla aynı zamanda çalışmaya katılan öğ-
rencilerin sınav tercihlerini de belirlemeyi
amaçladıklarını belirtti. Araş. Gör. Mustafa
Caner çalışması ile ilgili olarak şunları söyledi:
“Bu çalışmada öğrencilerin çalışma dosyası ile
ilgili görüşlerini aldık. Yaptığımız bu çalışmayı
140 öğrenci ile yürüttük. Bunun dışında ayrıca
öğrencilerin Writing Dersi hocaları ve 14 öğ-

renci ile de birebir görüşme yaptık. Çalışma so-
nucunda şunu gördüm ki öğrenciler çalışma
dosyası değerlendirmesini ve nasıl hazırlaya-
caklarını çok iyi biliyorlar ama çalışma dosyası
hazırlamanın kendileri için ekstra bir yük ol-
duğu görüşündeler. Her ne kadar öğrenmele-
rine olumlu yönde katkısının olduğunu ve
İngilizceyi günlük yaşama sokmak adına bir
adım ileri götürdüğü görüşünde olsalar da ça-
lışma dosyası hazırlamanın kendileri için zor
olduğunu vurguluyorlar. Sanırım bu problem
öğrencilerin öğrenme ve çalışma stratejilerin-
den kaynaklanıyor. Genelde son dakikada ça-
lıştıkları için çalışma dosyası hazırlamanın ise
uzun ve uğraş gerektiren bir çalışma olduğunu
bildiklerinden bunu yapmak onlara zor geliyor

olabilir. Öğrencilere sorduğumuz sorulardan
biri hangi değerlendirme yöntemini tercih et-
tikleriydi. Klasik sınav mı yoksa çalışma dosyası
hazırlamak mı? Bu soruya karşı öğrencilerin
yüzde 51’i çalışma dosyasını hiç tercih etme-
diklerini, yüzde 44’ü ise geleneksel sınav tü-
rüyle değerlendirilmeyi tercih ettiklerini,
sadece yüzde 4 gibi az bir topluluk ise hiçbir
düşüncesi olmadığını kendileri için fark etme-
yeceğini dile getirdi. Görüldüğü üzere, yararlı
bir çalışma olduğunu bildikleri halde getirdiği
yük sebebiyle öğrenciler bu çalışma sürecin-
den yararlanmak istemiyor. Benim bu konuda
çözüm önerim öğrencilere daha fazla zaman
tanınması ve yeterince örnekle konunun daha
da aydınlatılması olacaktır.”

Araş. Gör. Mustafa Caner

Çalışma dosyası hazırlamak yararlı ama zor
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Mimar Sinan için külliyede anma töreni

‘Bence film
sade olmalı’

‘Kriz yat
turizmini
etkiledi’

Polonyalı
öğrencilere
taziye

Hale KARAKAYA

� Semih Kaplanoğlu’nun yönettiği ve
Berlin Film Festivali’nde Altın Ayı ödü-
lünü kazanan “Bal” filmi Sinema Ana-
dolu’da seyirci ile buluştu.
Kaplanoğlu’nun, senaryosunu Orçun
Köksal ile birlikte yazdığı ve “Yusuf Üç-
lemesi”nin son filmi olan “Bal”ın göste-
riminin ardından, yönetmen Semih
Kaplanoğlu söyleşide izleyicilerle bir
araya geldi.

Kaplanoğlu, “Filmin montajı bitti-
ğinde benim filmim gibi değildi. Sade-
leşmek, arınmak istiyordum. Filmde
müzik kullanmak istemiyordum. Belli
ilkeler kafamda oluşmaya başlamıştı
ancak ilk filmi öyle çek-
mek zorunda kaldım.
Bence film sade olmalı.
Diyalog gerekmiyorsa
kullanılmamalı.
Sinemayı kendi
dilinde yap-
mak istiyo-
rum.” diye
konuştu.

Güven AKYAYLA

� Mühendislik Mimarlık Fakültesi
Mimarlık Bölümü, Eskişehir Osman-
gazi Üniversitesi, Odunpazarı Bele-
diyesi ve TMMOB Mimarlar Odası
Eskişehir Şubesi, 9 Nisan günü or-
taklaşa düzenlediği etkinlikle Mimar
Sinan’ı andı.

Kurşunlu Külliyesi’nde gerçekleş-
tirilen etkinliğin açılış konuşmala-
rını Odunpazarı Belediye Başkanı
Burhan Sakallı, Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın ve Eskişehir Osman-
gazi Üniversitesi Rektörü Prof. Dr.
Fazıl Tekin yaptı.

Rektör Prof. Dr. Aydın, Mimar Si-
nan’ı anmak için daha büyük orga-
nizasyonlar yapılması gerektiğini ve
bunun için de bir Mimar Sinan Araş-
tırma, Tasarlama Birim’nin kurula-
bileceğini söyledi. Eskişehir’deki
birçok kurumun bu birimin kurula-
bilmesi için yeterli bilgi birikimine

sahip olduğunu kaydeden Prof. Dr.
Aydın, bu konuda gerekli adımların
atılması durumunda Anadolu Üni-
versitesi olarak gerekli desteği sağla-
yacaklarını ifade etti.

Etkinlikte Anadolu Üniversitesi
Mühendislik Mimarlık Fakültesi Mi-
marlık Bölümü Başkanı Prof. Dr.
Ruşen Yamaçlı, Öğr. Gör. Abdullah
Deveci, Eskişehir Osmangazi Üniver-

sitesi Mühendislik Mimarlık Fakül-
tesi Mimarlık Bölümü Öğr. Gör. Çiğ-
dem Alas ve Odunpazarı Belediyesi
Restorasyon Çalışmaları Ekibi tara-
fından sunumlar gerçekleştirildi.

Gökhan YILMAZ

� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yükseko-
kulu’nun düzenlediği “Yat Turizmi” ko-
nulu konferans 14 Nisan günü Kongre
Merkezi Mavi Salon’da gerçekleştirildi.
Konferansa Barbaros Yatçılık Genel Mü-
dürü Aykut Uzunşimşek konuşmacı
olarak katıldı.

Global krizin yat sektörünü etkiledi-
ğini belirten Aykut Uzunşimşek, bu yıl
turizmin iyi geçeceğini tahmin ettikle-
rini kaydetti. Uzunşimşek, “Çünkü özel-
likle yabancı turistler tatillerinden taviz
vermeyeceklerdir. Geçmiş senelerde ya-
şanan ekonomik krizler dolayısıyla bir-
çok turist tatilini erteledi. Bu nedenle
turistlerin ucuz da olsa bu sene tatil ya-
pacaklarına inanıyoruz.” dedi.

Türkiye’nin ahşap tarzı yat türünde
iyi durumda olduğunu belirten Uzun-
şimşek, deniz turizminde ise bir hayli
geride olduklarını kaydetti. Uzunşim-
şek, “Bu konuya dair gerekli eğitimleri
veremiyoruz ve bilgi sahibi olmadan
bu işleri yapmaya çalışıyoruz. Müşteri
memnun edilemiyorsa, müşteriyi
memnun etme yollarının aranması ge-
rekir. Örneğin, gelecek sezonlar için
belli oranlarda indirimler yaparak, aynı
turistlere tur olanakları sağlayabilirsi-
niz.” diye konuştu.

Aykut
Uzunşimşek

Semih
Kaplanoğlu

Burcu DURMUŞOĞLU

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Eras-
mus Programıyla Anadolu Üniversite-
si’ne gelen Polonyalı öğrencilere, uçak
kazası sonucu yaşamını yitiren Po-
lonya Devlet Başkanı ve beraberindeki
96 kişi için taziye diledi.

Öğrencileri 9 Nisan günü Senato Salo-
nu’nda ağırlayan Rektör Aydın, Polonya
Devlet Başkanı ve beraberindekilerin ve-
fatından büyük üzüntü duyduklarını ve
bu acılarını Anadolu Üniversitesi olarak
yürekten paylaştıklarını söyledi.

İki ülke arasında yıllardır büyük bir
dostluk olduğunu vurgulayan Prof. Dr.
Aydın, “Lozan Barış Antlaşması’ndan
sonra bizi tanıyan ilk devlet sizsiniz. Ana-
dolu Üniversitesi Rektörü olarak akade-
misyenlerimiz, çalışanlarımız ve
öğrencilerimiz adına, Polonya halkının
acılarını ve üzüntülerini içtenlikle paylaşı-
yoruz. Bu konudaher türlü desteğe ve
yardıma açığız. Bu öğrenci arkadaşları-
mıza ilk ve tek taziye bildirimi sunan üni-
versite Anadolu Üniversitesi’dir” dedi.

Prof. Dr. Aydın, Uluslararası İlişkiler
Birimi’nin de Erasmus anlaşmasının
bulunduğu tüm Polonyalı partnerleri-
mize elektronik posta ile başsağlığı me-
sajları yolladığını kaydetti.

Öğrencilerden Barbara Grzesiak ise
Türk arkadaşlarının kendilerine çok yar-
dımcı olduklarını belirterek, acılarını
paylaşan herkese teşekkür etti.

Anadolu Üniversitesi’nin de aralarında yer aldığı
çeşitli kurumlar Mimar Sinan’ı törenle andı.

‘Turizm öğrencileri bir araya geldi
Murat GÜLERYÜZ

� Turizm ve Gezi Kulübü’nün düzen-
lediği 2. Turizm Öğrencileri Kurultayı,
15-17 Nisan günlerinde Kongre Mer-
kezi Salon Anadolu ile Turizm ve Otel
İşletmeciliği Yüksekokulu (TOİYO)’nda
gerçekleştirildi. Açılışı 15 Nisan günü
yapılan kurultayda 22 farklı üniversi-
teden 100’den fazla öğrenci turizm
eğitimi ve turizme ilişkin sorunları tar-
tışmak üzere bir araya geldi.

‘Mesleğimize Sahip Çıkalım’

Kurultayın açılışında konuşan
TOİYO Müdür Yardımcısı Yard. Doç. Dr.
Medet Yolal, Kurultayın başarılı geç-
mesini diliyorum.” dedi.

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Meryem
Akoğlan Kozak da “Burası sizlerin söz
sahibi olacağınız bir yer. Hem bir rek-
tör yardımcısı hem de bir turizmci ola-
rak sizlerle gurur duyuyorum ve hoş
geldiniz diyorum. Turizmci olduğum

için burada görevlendirildim. Bu ne-
denle bu konuşma benim için anlamlı.
Sizin için de bir rehber ve bir ufuk
olmak açısından önemli olduğunu dü-
şünüyorum. Artık turizmciler olarak
her yerde varız. Bunu bilelim ve mes-
leğimize sahip çıkalım. Geçtiğimiz yıl
ilki düzenlenen ve yine Anadolu Üni-
versitesi’nin ev sahipliği yaptığı bu ku-
rultayda çok güzel konular tartışılmış.
Bu yıl da gerçekten biz akademisyen-
lerin bile cesaret edemeyeceği kadar
güzel konuları tartışacağınızı gördüm
ve heyecan duydum. İnşallah sonuç-
ları çok güzel olacaktır; çünkü genç gö-
rüşlere ve fikirlere gerçekten
ihtiyacımız var. Bizim tartıştığımız ve
elde ettiğimiz sonuçlar sizin görüşleri-
nizi yansıtmaz. Sizler bu işi bilfiil yaşa-
yan kişilersiniz. Bu nedenle sizin
görüşleriniz bizim açımızdan önemli
ve bunları heyecanla bekliyorum. Ko-
nularınıza baktığımda turizm ile ilgili

çözülemeyen çok önemli sorunlar tes-
pit edilmiş ve bunların tartışılmasında
büyük yarar görüyorum. Özellikle beni
çok heyecanlandıran ‘kariyer olanak-
ları’ konusunda çift kariyer dediğimiz
kariyeri, turizm eğitiminde nereye ko-
yabiliriz ya da sizler bu anlamda ken-
dinizi nasıl besleyeceksiniz? Bunları
tartışacağınızı ve güzel sonuçlar suna-
cağınızı umut ediyorum.” diye ko-
nuştu.

Konsey Oluşturuldu

Kurultay kapsamında çalışma grup-
larının toplantıları ise TOİYO’da “Tu-
rizmde Yabancı İşgücü ve Stajyer
İstihdamı”, “Stajyerlerin Çalışma Ko-
şulları”, “Nasıl Bir Turizm Eğitimi İsti-
yoruz?”, “Kurultay Tüzüğünün Hazırlık
Çalışmaları”, “Turizm Sektöründe Ka-
riyer Olanakları” başlıkları altında ger-
çekleştirildi.

Toplantıların son bulmasının ardın-

dan öğrenciler Kongre Merkezi Salon
Anadolu’da bir araya gelerek çalışma-
lara ilişkin raporları sundu.

Kurultay kapsamında turizm öğ-
rencileri ayrıca ilk kez bu yıl kurultayla
ilgili çalışmaları izlemek amacıyla bir
konsey oluşturdu.
Konsey için 9
asil ve 5 de
yedek üye
seçildi. Üye-
ler bir yıl bo-
yunca görev
yapacak.

Prof. Dr.
Meryem

Akoğlan Kozak

IAyrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr

Neslihan KİRPİKLİ

� Anadolu Üniversitesi Avrupa Öğ-
rencileriForumuKulübü (AEGEE) ve
Tepebaşı Belediyesi’nin iş birliği ile
düzenlenen “Empati Günleri” 9
Nisan günü Tepebaşı Kültür Evi’nde
gerçekleştirildi.

Etkinliğe Eskişehir Tepebaşı Bele-
diye Başkanı Ahmet Ataç, Tepebaşı
Belediyesi meclis üyeleri, AEGEE
Kulüp Danışmanı Doç. Dr. Bülent
Açma, televizyon yönetmeni İbra-
him Sarıkaya ve Tepebaşı Belediyesi
Engellilerle İletişim Birimi Sorum-

lusu Kemal Yıldırım da katıldı.
Etkinlikte Kültür Evi’nin tüm cam-

ları kapatıldı ve gönüllü vatandaşla-
rın katılımı ile 5 dakika boyunca
görme engelli kişinin bir evin içinde
nasıl yaşadığını anlamayı sağlaya-
cak bir uygulama gerçekleştirildi.

Çalışmanın diğer kamu kuruluş-
larına örnek olduğunu belirten
Ahmet Ataç, “Bu gerçeği hep birlikte
yaşıyoruz. Duygusallığı bırakıp bu
engelleri nasıl kaldırabileceğimiz
hakkında tartışabiliriz.” dedi.

Doç.Dr.BülentAçmadaçalışmala-

rından dolayı kulüp üyelerini kutladı.
Yönetmen İbrahim Sarıkaya ise

“Eskişehir gerçekten de diğer illere
model olacak bir çalışmanın altına
imza atıyor. Toplumun engellilere
olanbakışaçısınıdeğiştirerekvetop-
lumsal mutabakatın zeminini oluş-
turarak sivil inisiyatifle tamamen
yıllarca ihmal edilmiş olanların far-
kına varılması sağlandı.” diye ko-
nuştu.

Kemal Yıldırım da bundan sonra
gerçekleşecek çalışmalara da destek
vereceklerini bildirdi.

Engellileri Anlamak İçin Yeni Bir AdımEngellileri Anlamak İçin Yeni Bir Adım
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Haber Merkezi

� RektörProf.Dr.DavutAydın,18Nisan
günü düzenlediği basın toplantısında
göreve başladığı tarihten bugüne kadar
geçen 100 günlük süre içinde gerçekleş-
tirdiği çalışmaları anlattı. Prof. Dr. Aydın,
Anadolu Konukevi’nde gerçekleştirilen
toplantıda üniversite-kent iş birliği, eği-
tim-öğretim sürecindeki yapılanma ça-
lışmaları, araştırma projeleri ve topluma
hizmet konusundaki gelişmeler hak-
kında bilgi verdi.

“Kentin sorunları bizim sorunumuz-
dur.” diyen Rektör Prof. Dr. Aydın, 100
günde Eskişehir ekonomisine 90 mil-
yon TL’lik katkı yapıldığını söyledi. Rek-
tör Aydın, “Üniversitemiz misyonunda,
kentimizi ve insanımızın yaşam kalite-
sinin yükseltilmesine yönelik çalışma-
larda bulunacağımızı bildirdik. Yaz
döneminde de eğitim-öğretim faaliyet-
lerinin yoğun olarak sürdürülmesi ve
Eskişehir’e farklı üniversitelerden öğ-
rencilerin gelmesini sağlamak üzere
Yaz Okulu’nun kapsamını genişlettik.
Yaz Okulu için yurt içindeki 140 üni-
versite ile yurt dışındaki Balkan, Batı
Avrupa, Ortadoğu ve Türk Cumhuri-
yetlerindeki üniversitelerle görüşme-
ler yaparak buralarda okuyan
öğrenciler Eskişehir’e davet edildi. Yaz
Okulu’ için Eskişehir’e gelecek öğren-
ciler, kentimizdeki yaz dönemi eko-
nomi durağanlığını kaldıracak ve kent
ekonomisine büyük oranda katkı sağ-
layacak.” diye konuştu.

Prof. Dr. Davut Aydın şöyle devam etti:
“Anadolu Üniversitesi, ETO ile iş birliği
içinde bir araştırma gerçekleştirecek.
ETO’nun12binüyesineyönelikyapılacak
biralanaraştırmasıileEskişehir’inekono-
mik ve sosyal durumunun profili ortaya
konulacak ve sorunları belirlenerek
çözümyollarıgeliştirilecek. Araştırma, bu
hafta başlayacak.”

MükemmeliyetMerkezi

“Açıköğretim’denörgünöğretimegeçiş
sağlanmıştır.” diyerek önemli bir geliş-
meye dikkat çeken Rektör Aydın, “Bu
konu, YÖK ile yaptığımız görüşmeler son-
rasındakararabağlanmıştır.Bugelişmeyi,
Türk yükseköğretim sisteminde bir dev-
rim niteliğinde görüyoruz.” dedi.

Prof.Dr.Aydın,üniversitemizdiploma-
sının geçerliliğinin Avrupa ülkelerinde ta-
nınması konusunda da fakültelerimizde
yoğunbirçalışmayürütüldüğünüsöyledi.
Ders programlarının ve kredi sisteminin
Avrupa üniversiteleriyle eşgüdüm içinde
olması için fakültelerde arama konfe-
ransları düzenlendiğini kaydeden
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın sözlerini
şöyle sürdürdü:

“Anadolu Üniversitesi’ni ‘mükem-
meliyet merkezi’ olarak hazırlamak
önemli hedeflerimizden biridir. Örne-
ğin çok yakın zamanda, Fransa, DHMİ
ve Sivil Havacılık Genel Müdürlüğü ile
yaptığımız görüşmelerin sonucunu ala-
cağız. Üniversitemizi, sivil havacılıkta Or-
tadoğu ve Balkanların bölge üniversitesi
yaparak eğitim, araştırma ve bakım mer-
kezi olmasını sağlayacağız.”

Önemverdikleribirbaşkakonununda
Anadolu Üniversitesi’nin Batı Avrupa’da
daha etkin rol alabilmesini sağlamak ol-
duğuna dikkat çeken Aydın, bu amaçla
yenibiryapılanmaiçindeolduklarınıbe-
lirtti. Özellikle sanatsal ve kültürel etkin-
liklerin Batı Avrupa’ya duyurulmasını
etkin kılmayı arzuladıklarını ifade eden
Prof. Dr. Aydın, bunun ilk örneğinin
Mayıs ayında Anadolu Üniversitesi Köln
Sanat Galerisi’nde açılacak sergi oldu-
ğunubelirterek,bugaleridekisergivekül-
türel etkinliklerin bundan sonra da
devam edeceğini söyledi.

Öğrencilerin, üniversitenin desteği ile
1 TL’ye 4 kap yemek yiyebildiğini ifade
eden Rektör Prof. Dr. Davut Aydın,
“Anadolu Üniversitesi olarak sosyal so-
rumluluk bilincimizi de en üst düzeyde
yerine getiriyoruz. Bu amaçla bahar dö-
neminin başında ihtiyaç sahibi 8 bin
öğrencimize barınma yardımı gerçek-
leştirdik. Ayrıca, tüm öğrencilerimizin
düzenli ve dengeli beslenmesini sağla-
mak üzere yemek olanaklarını uygun
şekilde genişlettik.” dedi.

Eğitim-Öğretim

Prof. Dr. Aydın, “Göreve başladığı-
mızda önem verdiğimiz konulardan bi-
rinin araştırma projeleri olacağını
belirtmiştik. Üniversitemizin bilimsel
araştırmafonundanyararlanmaküzere
100güniçinde72projebaşvurusuoldu.
Bu rakam geçen yıllarda yaklaşık 40 idi.
Biz göreve geldikten bu yana geçen kısa
sürede öğretim elemanlarımızın araştır-
maya yönelik proje başvurularının çok
sayıdagerçekleşmesindendolayıbüyük
birgururvemutlulukduymaktayız.Üni-
versitemiz, ülkemize ve insanlığa yararlı
olacak her türlü projeyi sonuna kadar
desteklemekte kararlıdır.” diye konuştu.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, eğitim
öğretim alanında göreve geldiğinden
bu yana gerçekleştirilen çalışmaları şu
şekilde sıraladı:
� Açıköğretimden örgün öğretime geçiş
sağlanmıştır.
� Eğitim-öğretimde kalitenin artırılma-
sına yönelik olarak “Bologna Süreci” ile
140 üniversitenin rektör/rektör yardımcı-
larınınkatıldığıtoplantıdaüniversitemizin
katettiği yol anlatılmıştır.
� “SessizÜniversite”olmamakvegençle-
rin fikirlerini özgürce ifade edebilmeleri
içinherikikampusteöğrencilere“Öğrenci
Özgürlük Alanı” ayrılmıştır.
� Öğretmenlik için gerekli olan “Formas-
yon Eğitimi” ile ilgili “Pedagojik Formas-
yon Yönergesi” hazırlanmıştır.
� Öğretim elemanlarının yurt içi ve yurt
dışındaki etkinliklere katılımları perfor-
mans kriterlerine bağlanmıştır.
� YÖK’ün “Engelsiz Üniversite” projesi
kapsamında, daha önce “Özürlüler Bi-
rimi”olarakhizmetverenbirim“Engelli-
ler Birimi” olmuş ve “Engelli Öğrenciler
Birimi Yönergesi” yeniden düzenlene-
rek, harçların düşürülmesi ile ilgili çalış-
malar yapılmıştır.
� Öğrencikulüplerininetkinçalışmasına
yönelik yeni düzenlemeler yapılarak,
kulüp koordinatörü atanmış ve yeni bir
ofis oluşturulmuştur.
� Fakülteler dışında gerekli öğretim üye-
sinesahiptümbirimlerdeyönetimkurul-
ları oluşturularak, Üniversite Yönetim
Kurulu’nda alınan bazı kararların bu bi-
rimlerde alınması sağlanmıştır.
� Anadolu Üniversitesi mezunlarının
kendi aralarında ve mezun oldukları bi-
rimlerleilişkilerinidüzenlemekiçinkurul-

muş olan Mezunlar Birliği’nin çalışmala-
rına ivmekazandırmakiçinÖğrenciMer-
kezi’nde bir ofis oluşturularak, kurul
üyeleri yenilenmiştir.
� Porsuk Meslek Yüksekokulu Tasarım
BölümübünyesindeGrafikTasarımProg-
ramı, Elektronik ve Otomasyon Bölümü
bünyesinde Mekatronik Programı ile Fen
Fakültesi Biyoloji Bölümü bünyesinde
Temel ve Endüstriyel Mikrobiyoloji Ana-
bilimDalıveEkolojiAnabilimDalı’nınaçıl-
ması, üniversitemiz senatosunda alınan
kararlauygungörülmüş,YÖK’ekonuylail-
gili teklif dosyası gönderilmiştir.
� Anadolu Üniversitesi 2009-2010 Öğre-
timYılıLisansveÖnlisansKataloğuileEns-
titü Kataloğu hazırlanmıştır.
� Üniversitemize gelen ya da başka üni-
versitelere doktora çalışmaları için giden
araştırmagörevlilerinin,kurumlarıyla iliş-
kilerini sürdürebilmeleri için bir ofis oluş-
turulmuştur.
� Rektörlük tarafından öğrencilere veri-
len “Beslenme-Barınma Yardımı”nın sa-
yısı artırılmıştır. Her üç öğrenciden birine
barınma yardımı yapılmıştır.
� Anadolu Üniversitesi Yabancı Diller
Yüksekokulu Öğretim ve Sınav Yönetme-
liği yeniden düzenlenerek Resmi Ga-
zete’de yayımlanmıştır.
� Uluslararası Yabancı Dil Sempozyumu
gerçekleştirilmiştir.
� Uluslararası İlişkilerOfisi (UİB)’ninyeni-
den yapılandırılması ile ilgili çalışmalar
başlatılmıştır. Bu kapsamda Uluslararası
İlişkilerBirimi’ningörevtanımı,sadecede-
ğişimofisiolmaktançokuluslararası tüm
ilişkilerinplanlandığı,koordineedildiği, iz-
lendiği bir yapıya dönüştürülmesi kapsa-
mında yenilenmiştir.
� Bu doğrultuda UİB’ye açık ofis düze-
ninde yeni ve geniş bir mekân sağlan-
mıştır.
� Üniversitenin işbirliğineyönelikproto-
kol sayısının çok olmasına karşın birçoğu
işlevsel olmadığından, bu protokollerin
gözden geçirilerek işlevsellik kazandırıl-
ması sürecine başlanmıştır.
� Sadece Avrupa ve ABD’deki değil,
komşu ülkelerimizle ve Ortadoğu ülkeleri
ile de iş birliğine yönelik girişimler başla-
tılmış, ilgili ülkelerin büyükelçileriyle gö-
rüşmeler yapılmıştır.
� Meslek yüksekokulu ve uzaktan eği-
timsistemindeki ikiyıllıkmezunlarımıza
yurt dışında lisans tamamlama konu-
sunda fırsat verilmesine yönelik olarak,
İngiltere’de farklı üniversiteler ile iş bir-
likleri başlatılmıştır.

Araştırma

Prof.Dr.Aydın,araştırmaalanındager-
çekleştirilen faaliyetleri de şu başlıklarda
değerlendirdi:
� Araştırma faaliyetleri ilk kez rektörlük
düzeyinde düzenlenmiştir.
� Araştırma sürecinin stratejilerini belir-
lemek, öneriler sunmak ve izlemek üzere
değişikbirimvedisiplinlerdekiaraştırma-

cılardan oluşan Araştırma Koordinasyon
Kurulu oluşturulmuştur.
�8 Şubat 2010 tarihinde ortalama 300
öğretim elemanımızın katılımı ile üni-
versitemizde “Araştırma Sürecinin Ye-
niden Yapılandırılması” üzerine bir
bilgilendirme toplantısı gerçekleştiril-
miştir. Bu toplantı, bu kapsamda ve ka-
tılımda yapılan ilk toplantı olma
özelliğini taşımaktadır.
�Proje Birimi, Proje Destek Ofisi olarak
yenilenmiş ve projelerin oluşturulma
sürecinden itibaren önerilme, destek-
lenme, izlenme ve sonuçlandırma sü-
reçlerinden sorumlu bir yapı haline
getirilmiştir. Bu amaca yönelik olarak
araştırma projeleri ile ilgili tüm çalışan-
lar tek bir çatıda, açık ofis çalışma dü-
zeninde konumlandırılmıştır.
� Bilimsel Araştırma Projeleri (BAP) Ko-
misyonu destekleri yenilenmiş ve mev-
zuat kapsamında oldukça esnek hale
getirilmiştir. (Hizmet alımı yöntemi ile
insan kaynağı desteklenmesi, arazi çalış-
ması için destek, ekstra konferans/semi-
ner/çalıştay desteği, yüksek lisans
öğrencisi projeleri vb.)
� Bilimsel Araştırma Projeleri Komisyo-
nu’nca desteklenen proje çağrılarının
2010 yılındaki ilk çağrısına (28 Şubat
2010) 72 başvuru yapılmıştır. Geçtiğimiz
yıllarda, yıllık 3 çağrıya toplamda 40 adet
başvuru olduğu düşünüldüğünde, bu yıl
ilk çağrıya 72 başvurunun gelmesi araş-
tırmanın motivasyon ve değişim için
önemli bir çıktı olduğunun göstergesidir.
Bu şekilde Anadolu Üniversitesi’nin zayıf
halkası olan araştırmada daha iyiye yö-
nelik bir değişimin başladığı söylenebilir.
� 39 araştırma ve uygulama merkezinin
daha verimli hale getirilmesi ile ilgili dü-
zenlemeler başlatılmıştır.

İdariYapılanma

RektörAydın,100günlükgörevsüresi
içerisinde idari yapılanma alanındaki
yenilikleri de şöyle sıraladı:
� Üniversitemize idari alanda toplam
25 yeni idareci atanarak görevlerine
başlamışlardır.
� 1 Ocak- 10 Nisan 2010 tarihleri ara-
sında toplam 14 yönetim kurulu ve 4 se-
nato toplantısı gerçekleştirilmiştir.
� Akademik çalışmalarını gerçekleşti-
rebilmeleri amacıyla 142 öğretim ele-
manımız toplam 160 kez yurt dışında
görevlendirilirken, 321 öğretim elema-
nımız ise 403 kez yurt içinde görevlen-
dirilmişlerdir.
� Üniversitemize 2010 yılı için ayrılan
bütçe ödeneği 209.628.000.00 TL’dir. 1
Ocak-10 Nisan 2010 tarihleri arasındaki
100 günlük süre içerisinde personel gi-
derleri, sosyal güvenlik kurumlarına
devlet primi giderleri, mal ve hizmet
alım giderleri, cari transferler, sermaye
giderleri ve sermaye transferleri alanla-
rında olmak üzere 53.764.375.00 TL’lik
harcama yapılmıştır.

� Üniversitemizde bu süreçte Döner
Sermaye bünyesinde Genel Yönetim Gi-
derlerine yönelik olarak ise toplam
34.674.943.81 TL harcama yapılmıştır.
� Üniversitemizde 1 Ocak-10 Nisan
2010 tarihleri arasında 66 bilimsel, 289
sosyal ve kültürel olmak üzere toplam
355 etkinlik gerçekleştirilmiştir.
� Üniversitemizde spor alanında 19
branşta 34 takım halinde ve 285 kişiden
oluşan spor takımları görevlendirilmiş-
tir. Bunlardan 4 branş -6 takımın müsa-
bakaları hala devam etmektedir.
Müsabakalarda 15 branş - 28 takım, 11
adet kupa ve 24 bireysel derece madal-
yası olmak üzere toplam 35 derece elde
etmişlerdir.
� 188 farklı grup ve sivil toplum örgütü
rektörlüğü ziyaret etmiş, bunun yanı
sıra yurt dışından gelen (Avrupa Birliği
ülkelerinden Ortadoğu ülkelerine kadar)
39 ziyaretçi üniversitemiz tarafından
ağırlanmıştır.
� Anadolu Üniversitesi Rektörü olarak
100 günlük süreç içerisinde 26 defa
farklı kurum ve kuruşlarla görüşülmüş
ve 20 kez de üniversite ile ilgili brifing ve-
rilmiştir.

Fiziki Altyapı

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, fiziki alt-
yapı açısından gerçekleştirilen çalışma-
ları ise şu başlıklar altında ele aldı:
� İki Eylül Kampüsü’nün kuzey doğu
yönündeki gelişim alanının 1/5000 ve
1/1000’lik mevzi ve uygulama imar plan
süreci başlatılmıştır.
� İki Eylül Kampusü’nün batı yönü ha-
vaalanı sahasının ilave imar alanına
esas olacak jeolojik ve jeoteknik etüt ra-
poru hazırlatılmış, arazi çalışmaları ta-
mamlanmıştır.
� İki Eylül Kampusü’nde bitmek üzere
olan Kapalı Spor Salonu inşaatının se-
yirci girişi ve Yunusemre Kampusü’nde
yine bitmek üzere olan İletişim Bilimleri
Fakültesi’nin çevre düzenlemesi yapıl-
maktadır.
� Açıköğretim Fakültesi’nin Eğitim-Öğ-
retim-Danışmanlık Birimi ve Eskişehir
büro hizmeti verecek yeni binasının
çevre düzenleme çalışmalarına başlan-
mış ve bina açılışının Mayıs ayının ilk
haftasında yapılması planlanmıştır. Ay-
rıca, açılışta faaliyete geçecek Sanat Ga-
lerisi’nin elektriksel sergi altyapı
donanımına da başlanmıştır.
� İki Eylül Kampusü’ne yapılacak Aka-
demik Kulüp’ün proje hazırlıkları ta-
mamlanmıştır.
� Yunusemre Kampusü’ndeki otelin ve
Anadolu Konukevi’nin eksiklikleri ta-
mamlanarak hizmete sunulmuştur.
� Hukuk Fakültesi’nin boşalttığı Eğitim
Fakültesi C1 Bloğu’nun Eğitim Fakültesi
ile entegre projesi başlatılmıştır.
� Birimlerden gelen onarım ve tadilat
istekleri toplulaştırılarak ihale hazırlıkla-
rına başlanmıştır.

‘Kentin sorunları
bizim sorunlarımızdır’
‘Kentin sorunları
bizim sorunlarımızdır’
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Sezin IŞIK ‘Spor ve şiddet yan yana gelmemeli’

Funda ÇELEN

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
(BESYO)’nundüzenlediği“SpordaŞidde-
tinÖnlenmesiveSporHukukundaGün-
cel Sorunlar” konulu panel 12 Nisan
günüKongreMerkeziSalonAnadolu’da
gerçekleştirildi. Başkanlığını Anadolu
Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Fa-
kültesi öğretim üyesi Doç. Dr. Ufuk Ay-
dın’ın yaptığı panele Galatasaray
Üniversitesi Hukuk Fakültesi öğretim
üyesi Doç. Dr. Ümit Kocasakal, Spor Hu-
kuku Enstitüsü Başkanı ve Uluslararası
Tahkim Mahkemesi (CAS) Hakimi Avu-
katKısmetErkinerveMilliOlimpiyatKo-
mitesi Başkanı Türker Aslan konuşmacı
olarak katıldı.

‘Sorun Sadece Hukuksal Değil’

Etkinliğin açılış konuşmasını yapan
BESYO Müdürü Prof. Dr. Güven Sevil,
spordaşiddetinsadecehukuksalalanda
incelenecek bir konu olmadığını, sosyo-
lojik,psikolojikvebirtakımtoplumsalbo-
yutlarının da bulunduğunu ve bu
boyutları ele aldıklarını söyledi. Prof. Dr.
Sevil, “Biz Beden Eğitimi ve Spor Yük-
sekokulu olarak sporda her türlü konu-
nunincelenmesi,araştırılmasıveçözüm
yollarının üretilmesi taraftarıyız.” dedi.

Doç.Dr.UfukAydındasporunsonza-
manlarda önemli ölçüde büyüyen ve
profesyonelleşen bir sektör olduğunu

ifade ederek, “Bu kadar ilgi çeken ve
önem taşıyan spor sektöründe kaçınıl-
maz olarak birtakım hukuksal sorunlar
çıkıyor ve bu sorunların çözümü konu-
sunda kendine özgü yöntemlerin geliş-
tirilmesi bir zorunluluk oluyor.” diye
konuştu.

Doç. Dr. Ümit Kocasakal da spor ve
şiddetin yan yana gelmemesi gereken
kavramlar olduğunu ancak son zaman-
larda bu durumla sıkça karşılaşıldığını
ve özellikle ülkemizde bu kavramların
sürekli birlikte anıldığını belirtti. Sadece
ülkemizdedeğildünyadadasporveşid-
detinönemkazananbirkonuhalinegel-
diğine dikkat çeken Kocasakal, sözlerini
şöyle sürdürdü:

“Son zamanda şike soruşturması adı

altında operasyonlar yapılmaya baş-
landı. Şike soruşturması yapılamaz.
Çünkü şike Türk hukukunda suç değil.
Yapılanşikesoruşturmasıdeğil,yasadışı
bahislerekarşıbirsoruşturmadır.Orada
dolandırıcılık suçundan birtakım soruş-
turmalar sürüyor. Şikeyi, teşvik primini
ve dopingi suç haline getirmeye yönelik
bir kanun tasarımız var.”

Tahkim Kurulu

Türker Aslan da Tahkim Kurulu ka-
rarlarının çok büyük etkinlik yetkisi-
nin bulunduğuna dikkat çekti ve bu
kurumun Türk Futbol Federasyonu
(TFF)’ndan bağımsız hareket etmesi-
nin önemli olduğunu ifade etti.
Aslan, Tahkim Kurulu’nun bağımsız-

lığı konusunda sıkıntılar yaşadığını
kaydederek, “Ben Tahkim Kuru-
lu’nun bu sıkıntıları yaşadığına maa-
lesef birkaç defa şahit oldum. Çünkü
biz zamanında o kadar bağımsızdık
ki TFF’nin vermiş olduğu bir kararın
tam tersine bir karar verdiğimiz
zaman, bu karara kayıtsız uyma zo-
runluluğu vardı. Artık Tahkim Kurulu
maalesef atama ile geliyor. Atama ile
gelen bir organın bağımsızlıkla ilgili
çok büyük sıkıntıları var.” dedi.

Kısmet Erkiner ise spor hukukunun
Türkiye’de çok tartışılan konulardan
biri olarak artık tescillendiğini söyledi.
Erkiner, spor hukukunun diğer hukuk
dallarından ayrı bir kavram olduğuna
dikkat çekti.

3d Teknolojisi Evlere
Girmeye Hazırlanıyor

� Las Vegas'ta düzenlenen dünyanın
en büyük yayıncılık fuarı NAB Show’a
bu yıl üç boyutlu ürünler damgasını
vurdu. Sinema, televizyon, radyo ve
internet yayıncılarına yönelik ürünle-
rin en son sürümlerinin ve yenilikle-
rin sergilendiği fuarda daha önceki
yıllarda HD (yüksek çözünürlüklü) ya-
yıncılığa ilişkin ürünler ağırlık kaza-
nırken, bu yıl üç boyutlu yapımla ilgili
ürünler öne çıktı.

Kendini Aydınlatan Yayalar

� Yayalar yürürken çevrelerini ay-
dınlatmaya yetecek kadar enerji üre-
tiyor. Şehir sokaklarının
aydınlatılması konusunda devrim
yaratabilecek bir deneye Fransa'da
imza atılıyor. Yaya, özel olarak hazır-
lanmış kaldırımda yürürken 50 watt
kadar enerji üreterek, yerdeki minik
lambaları ve sokak lambalarını yaka-
biliyor. Üstelik bunu yaparken en
ufak çevre kirliliğine yol açmıyor. Bu
sistemin öncelikle havalimanları,
garlar ve ticaret merkezleri gibi kala-
balık yerlerde kurulması planlanıyor.

Discovery Başarı Sağladı

� Uluslararası Uzay İstasyonu (UUİ)
ile kenetli Amerikan uzay mekiği
Discovery'nin iki astronotu üçüncü
ve son uzay yürüyüşünü başarıyla
tamamladı. UUİ'nin inşası çerçeve-
sinde astronotlar şimdiye kadar
143 uzay yürüyüşünde toplam 893
saat 33 dakika uzayda kaldılar.

İpad Türkiye'ye Gelmeden
Satılıyor

� ABD'de piyasaya çıktığı günden iti-
baren yoğun ilgi gören iPAD, Türki-
ye'de henüz piyasaya sürülmemişken,
internetteki satış sitelerinden alıcı bu-
luyor. ABD'de özelliklerine göre 499 ile
829 dolar arasında satılan iPAD, inter-
netteki satış sitelerinde 1200 liradan 2
bin liraya kadar satışa sunuluyor.
Ürün ''Tüm dünya ile aynı zamanda
elinizde'' sloganıyla internet orta-
mında pazarlanıyor.

Haber MERKEZİ

� İletişim Bilimleri Fakültesi (İBF)’nin
geleneksel olarak “Sessiniz” sloganı ile
düzenlediği Ulusal İletişim Sempozyu-
mu’nun 6’ncısı 12-13 Nisan günle-
rinde Kongre Merkezi Kırmızı Salon’da
gerçekleştirildi. Bu yılki konusu “Gün-
delik Yaşam ve İletişim” olan sempoz-
yuma KKTC dahil olmak üzere
Türkiye’deki çeşitli üniversitelerden
iletişim öğrencileri katıldı. Koordina-
törlüğünü İBF öğretim üyesi Doç. Dr.
N. Aysun Akıncı Yüksel’in yaptığı et-
kinliğin açılışına İBF Dekanı Prof. Dr.
Nejdet Atabek de katıldı.

Üniversitelerden Konuklar

Sempozyumun İBF Araş. Gör. Barış
Kılınç başkanlığındaki ilk oturumunda
Girne Amerikan Üniversitesi İletişim
Fakültesi öğrencisi Ahmet Erdem “İn-
ternetin Önemi, Çocuklar ve Gençler
Üzerindeki Etkisi”, Anadolu Üniversi-
tesi İletişim Bilimleri Fakültesi öğren-
cisi Celalettin Can Yüksel “Gündelik
Yaşamda Futbol Fanatizminin Yeri ve
Dinle Bağlantısı ile Dildeki Cinsiyetçi
Yansımalar”, Yaşar Üniversitesi Meslek
Yüksekokulu öğrencileri Ezgi Albayrak
ve Seçil Dumga “Halkla İlişkilerde Kav-
ram Karmaşası Üzerine Bir Anket
Araştırması” ve Girne Amerikan Üni-
versitesi İletişim Fakültesi öğrencisi İb-
rahim Eski “Sanal İletişim Programı
Messenger’ın Gençler Üzerindeki
Olumsuz Etkileri” konulu birer sunum
gerçekleştirdi.

İkinci oturumda Bahçeşehir Üniver-
sitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü’nden
Selcan Yeşilyurt “Üniversite öğrencile-
rinin Medya Kullanımları Araştırması:
Günlük Haber Takip Üzerine Bir Ça-
lışma”, Anadolu Üniversitesi Sosyal Bi-
limler Enstitüsü’nden Meltem
Cemiloğlu Altunay “Twitter: Günlük
Yaşamın Yeni Rutini Pıt Pıt Net”, Ata-

türk Üniversitesi Sosyal Bilimler Ens-
titüsü’nden Aslı Yurdigül “Gündelik
Yaşamın Bir Parçası Olarak Yemeğin
Değişen Anlamı (Yemekteyiz Tel-
evizyon Programı Örneği)”, Anadolu
Üniversitesi İletişim Bilimleri Fakül-
tesi’nden Ozan Yıldırım “Üniversite Öğ-
rencilerinin Gündelik Yaşamda Yeni
İletişim Teknolojilerini Kullanımı ve Bu
Teknolojilere Olan Bağımlılıklarının
Değerlendirilmesi” ve Ankara Üniver-
sitesi İletişim Fakültesi’nden Aynur
Kalkan “Bir Dönem Gündelik Ru-
hunda Mektup” konulu çalışmalarını
katılımcılarla paylaştı.

Birbirinden İlginç Konular

Sempozyumun İBF’den Araş. Gör.
İlker Zor’un başkanlığını yaptığı ilk
günün son oturumunda ise Girne
Amerikan Üniversitesi ve Yaşar Üni-
versitesi İletişim Fakültesi öğrenci-
leri “Kadın Programlarının Toplum
Üzerindeki Etkisi”, “Yarışma Prog-
ramlarının Toplum Üzerindeki
Olumsuz Etkileri”, “Cep Telefonu
Kısa Mesajlarındaki Sohbet Dilinin
Gündelik Dile (Türkçe) Etkisi”, “E-ma-

illerin Hayatımızdaki Yeri ve Önemi”
ile “Sanal Terör’ün Gündelik Yaşam
ve İletişime Etkisi” konularında bil-
dirilerini sundular.

Etkinliğin son günkü ikinci oturu-
munda Girne Amerikan Üniversitesi
İletişim Fakültesi öğrencisi Fatma Ser-
dar “Uyuşturucu Bağımlılığı 16-20 Yaş
Arasında Gençlerin Aile İçi İletişim So-
runları”, Anadolu Üniversitesi Sosyal
Bilimler Enstitüsü’nden Funda Can
“Parmaklılar Ardında’daki Kadınların
Gündelik Yaşamında Toplumsal Cinsi-
yet ve İktidar Perspektifinden Bir
Bakış”, Yaşar Üniversitesi Meslek Yük-
sekokulu öğrencilerinden Ezgi Yılmaz
ve Ecem Bilir “Özgürleştirilen ya da
Tutsak Eden: Türkiye’deki Kadına Yö-
nelik Televizyon Programları Anato-
misi” ve Anadolu Üniversitesi Sosyal
Bilimler Enstitüsü öğrencilerden
Emrah Gülmez ile Melis Odacıoğlu da
“Türkiye de 4207 Sayılı Sigara Yasağı
ile Ortaya Çıkan Smiting Kavramı ve
Bu Kavramın Türk İlişki Anlayışına
Yansıması” konulu sunumlarını ger-
çekleştirdi.

6. Ulusal İletişim Öğrencileri Sem-

pozyumu’nun değerlendirme bölü-
münde ise katılımcılar çalışmalara iliş-
kin fikirlerini aktardı.

Birinciler Belli Oldu

Sempozyum sonunda doktora,
yüksek lisans ve lisans öğrencilerinin
ayrı ayrı kategorilendirildiği bir de-
ğerlendirme yapılarak dereceye gi-
renler belirlendi. Lisans öğrencileri
kategorisinde Zeynep Benan Dondu-
rucu ve Güher Dündar’ın “Televizyon
Reklam Spotlarının Gündelik Yaşam-
daki Yansımaları”, yüksek lisans öğ-
rencileri kategorisinde Karoline Maral
Eroğulları ve Selcan Yeşilyurt’un “Üni-
versite Öğrencilerinin Medya Kurum-
ları Araştırması: Günlük Haber Takibi
Üzerine Bir Çalışma”, doktora öğrenci-
leri kategorisinde de Funda Can’ın ha-
zırladığı “Parmaklıklar Ardındaki
Kadınların Günlük Yaşamına Toplum-
sal Cinsiyet ve İktidar İlişkileri Perspek-
tifinden Bir Bakış” isimli çalışmaları
birincilik ödülüne layık görüldü.

İletişim öğrencileri 6. kez bir araya geldi

Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu’nun düzenlediği panelde konuşmacılar spor ve şiddetin farklı boyutlarına dikkat çekti.

Sempozyum sonunda yapılan değerlendirmede
dereceye giren öğrenciler ödüllendirildi.

IAyrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr



Tuğba HANBABA

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
Sergi Salonu, 15 Nisan günü Reha Bi-
lir’in “Sonsuzluk” adlı fotoğraf sergisine
ev sahipliği yaptı. Bilir’in sayısal or-
tamda ”photoshop” kullanarak ürettiği
fotoğraflar sanatse-
verlerden büyük ilgi
gördü.

Reha Bilir’in beş yıl-
dır Türkiye’de ve dün-
yada pek çok yeri
dolaşan “Sonsuzluk”
Sergisi’nde yaklaşık 50
fotoğraf yer alıyor. 30
yıldan bu yana fotoğraf
sanatıyla ilgilenen ve
son 10 yıldır semazen
fotoğrafları çeken Bilir,
semazen fotoğrafları

üzerine farklı bir bakış katmaya ve bazı
mesajlar vermeye çalıştığını söyledi.
RehaBilir,busergininbirebirçekimtek-
niği ile değil, bilgisayar ortamında dü-
zenlediği fotoğraflardan oluştuğunu
kaydetti.
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Simge AKSU

� Karikatür Sanatını Araştırma ve
Uygulama Merkezi tarafından dü-
zenlenen Çağdaş Japon Karikatürleri
Sergisi 14 Nisan Çarşamba günü
Odunpazarı Eğitim Karikatürleri Mü-
zesi’nde açıldı. 2010 Japon Yılı kapsa-
mında açılan sergiye, Anadolu
ÜniversitesiRektörYardımcılarıProf.Dr.
Meryem Akoğlan Kozak ve Prof. Dr.
Nüvit Oktay ile Karikatür Sanatını Araş-
tırma ve Uygulama Merkezi Müdürü
Prof. Atila Özer de katıldı.

Serginin açılışında bir konuşma
yapan Prof. Dr. Meryem Akoğlan Kozak,

bu yılın Japon Yılı olması nedeniyle
Japon Karikatür Federasyonu’nun gön-
derdiği 60 eseri sergilenmek üzere gös-
terime açtıklarını söyledi ve sergide
emeği geçenlere teşek-
kür etti.

Prof. Dr. Nüvit
Oktay ise Anadolu
Üniversitesi’nin

sanatın bütün alanlarına ilgisinin
büyük olduğunu ve rektörlüğün de
bu çalışmalara her türlü desteği ver-
meye hazır olduğunu kaydetti.
Oktay, böyle uluslararası etkinlikle-

rin bundan sonra da artarak devam
edeceğini belirtti.

Sergide yer alan Harumi Imahase,
Masahumi Kikuchi, Sdao Sakai, Seingo
Sakai, Yukio Shinohara, Hideo Takeda,
Minoru Tanaka, Toshiko Nishida, Keichi
Makino, Norio Yamanoi, Yoshiaki Yoko-
ta’nın eserleri 5 Mayıs gününe kadar
Anadolu Üniversitesi Eğitim Karikatür-
leri Müzesi’nde görülebilecek.

Havva TOPRAK

� Ankara-AvusturyaBüyükelçiliği’nin
desteği ile Yaşar Kemal’in “Ağrı Dağı
Efsanesi” adlı oyunundan uyarlanan
“Gülbahar”, Anadolu Üniversitesi Eği-
timFakültesi’nde14NisanÇarşamba
günü sahnelendi. Oyun, Tiyatro ve
Dramatürji Bilimleri Öğretim Görev-
lisi, Avusturyalı oyuncu Dr. Angela
Waldegg tarafından monolog şekilde
oynadı. Oyunun müziklerini ise Viya-
na’da yaşayan Alp Bora besteledi.

Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr.
YükselKocadoru,“Gülbahar”adlıoyu-

nun Almanca Öğretmenliği Bö-
lümü’ndeokuyanöğrencilerinDrama
Dersi kapsamında gerçekleştirilen bir
etkinlik olduğunu belirtti. Amaçları-

nın öğrencilerin yabancı dillerini ge-
liştirmek olduğunu dile getiren Koca-
doru, etkinlik için Avusturya
Büyükelçiliği’ne teşekkür etti.

Japon sanatçılardan sergi

‘Gülbahar’
Almanca
sahnelendi

"INGBankPractica2010"
AtölyeÇalışmasıo Salon20090 10:00
MarketingAnadoluKulübü

2266  NNiissaann  / Pazartesi

Geleceğin Tarihçileri 
Tarihi Tartışıyor 4 o Kongre Merkezi Salon Anadolu 0 09:00-18:00
Tarih Kulübü

2277  NNiissaann / Salı

2. İç Mimarlık Bölüm 
Başkanları Toplantısıo Salon 2009  0 10:00 - 12:30
Güzel Sanatlar Fakültesi

2288  NNiissaann / Çarşamba

Günümüzde Ege Mutfağıo Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00
Türk Mutfağı Araştırma ve 
Uygulama Birimi

Türk Halk Müziği Topluluğu Konserio Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu 0 20:00
Halkbilim Araştırmaları Merkezi

Şair Ahmet TELLİ o Kongre Merkezi Salon Anadolu  0 14:00-17:00
Edebiyat Kulübü

Polislero Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu  019:00 (28 Nisan’da da yapılacaktır.)

Tiyatro Anadolu

CV Hazırlama Tekniklerio Kongre Merkezi Mavi Salon 0 14:00-16:00
Kariyer Kulübü

Güzel Konuşma ve Diksiyon Eğitimi
(A Grubu)oMedya Merkezi Eğitim Sınıfı 0 16:00-18:00 
(27 Nisan’da da yapılacaktır.)
Kariyer Kulübü

Fagot Sınıf Konseri o Salon 2003  0 19:00
Devlet Konservatuvarı

Sınıf Konseri (Öğretim Elemanı 
Ezgi Gönlüm)o Salon 2003 0 19:00 (21 Nisan’da da sahnelenecektir.)
Devlet Konservatuvarı

2299  NNiissaann / Perşembe

Farklı Yönleriyle Avrupa Birliğio Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00
Avrupa Birliği Araştırma Uygulama
ve Dokümantasyon Merkezi

3300  NNiissaann / Cuma

Sosyal Bilgiler Eğitiminde 
Yeni Yaklaşımlar o Kongre Merkezi Salon Anadolu  0 13:00 - 17:00
Eğitim Fakültesi

Türk Karikatürüo Kongre Merkezi Kırmızı Salon  0 14:00 - 18:00
Karikatür Sanatını Araştırma ve 
Uygulama Merkezi

Güzel Konuşma ve Diksiyon Eğitimi
(B Grubu)oMedya Merkezi Eğitim Sınıfı 0 16:00-18:00 
Kariyer Kulübü

Tayfun Talipoğlu ile 'Yol Öyküleri' o Kongre Merkezi Salon Anadolu 0 14:00 
Edebiyat Fakültesi

"Cumhuriyetimizin Müzik İnsanları"
Nevit Kodallı Anısına o Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu 0 20:00
Anadolu Üniversitesi 
Senfoni Orkestrası

South Park - Bigger Longer Uncuto Kongre Merkezi Mavi Salon  0 14:00 
Karikatür Kulübü

Türkiye' de Dijital Oyun Endüstrisi
ve Değer Yaratım Zinciri o Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00
İletişim Bilimleri Fakültesi

Dil Felsefesinde Bir Problem: Bir
Şeyin Var Olmadığını Söylemek
Nasıl Mümkün Oluyor?o Sakine Çelik Öztürk 
Konferans Salonu  0 14:00 - 16:00
Edebiyat Fakültesi

Bütçe Uzmanlığı Meslek Tanıtımıo İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
Amfi B 0 16:00
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Karikatür Kulübü Çizim Günüo Karikatür Kulübü Odası 0 16:00
Karikatür Kulübü

11 Japon sanatçının karikatürleri, Anadolu Üniversitesi
Eğitim Karikatürleri Müzesi’nde sergileniyor.

Avusturyalı oyuncu 
Dr. Angela Waldegg oyunu

Almanca olarak sergiledi.

Reha Bilir

Reha Bilir’den ‘Sonsuzluk’ fotoğraf sergisi
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Türkçede 
kiplik ele alındı

� Bir işitme engelli olarak diğer insan-
larla iletişiminizi nasıl sağlayabiliyor-
sunuz?

Benim duyma oranım biraz daha
fazla olduğu için diğer insanlarla ileti-
şim kurarken çok fazla zorlanmıyo-
rum. Ama daha kötü durumda olanlar
işaret diliyle kendini ifade etmeye ça-
lışıyor. Diğer insanlar da bu dili bilme-
diği için iletişim kurmak zor oluyor. Bir
de işaret dili her yerde aynı değil. Me-
sela İstanbul’da Avrupa’ya yakın bir
işaret dili kullanılıyor. Eskişehir’de
daha farklı bir işaret dili kullanılıyor.

Eskişehir’deki dili konuşmak daha
kolay oluyor.

� Üniversite sınavına nasıl hazırlandınız? 
Ben dershaneye gitmedim hazırlanır-

ken. Özel eğitim okuluna gittim. Orada
hocalardan bire bir dersler aldım. Nor-
malde işitme engelli bir öğrenci 130 pu-
anla bir üniversiteye yerleşebiliyor. Ben
200 puanla bu bölüme giriş yaptım. 

� Sınava hazırlık ve sınav aşamalarında
ne gibi zorluklar yaşadınız?

Soruları anlamakta çok zorluk çeki-
yordum. İşitme sorunumuz olduğu için
cümle kurmakta ve okuduğumu anla-
makta çok zorluk çekiyordum. Bu yüz-
den bir soruyu birkaç defa okumak
zorunda kalıyordum. Sınavda yaklaşık 10
dakikada bir soru yapabiliyordum.

� Sizin için üniversitelerde hangi bölüm-
ler var?

Resim, grafik, seramik, yapı ressamlık
mühendisliği, bilgisayar operatörlüğü
gibi bölümler var.

� Diğer bölümlerde de okuyabiliyor
musunuz?

Dikey geçiş sınavıyla geçiş olabiliyor,
ama sınav çok zor olduğu için şimdiye
kadar geçen olmadı. Zaten geçsek bile
işitme sorunumuz olduğu için sadece
kitap okuyabiliriz. Bu da bizim için çok
zor olur. 

� Üniversite size ne gibi imkanlar
sağlıyor?

Diğer öğrencilerin sahip olduğu pek
çok imkan bizde de var. Bunların dışında
bizim için özel hazırlanmış bilgisayar oda-
ları, grafik çalışma odalarımız, entegre
yüksekokulu kütüphanemiz var. Bir de fa-
kültemize özgü entegre haber gazetemiz
var. Ayrıca yıl içinde partiler ve eğlenceler
düzenleniyor. Satranç ve dama turnuva-
ları oluyor. Yani kendimizi ifade edebil-
memiz için gerekli imkanlar sunuluyor.

� Ne zamandan beri işitme probleminiz
var?

Tam olarak ne zaman olduğu belli
değil. Ben iki yaşındayken tespit edilmiş.

� Tedavisi yok mu peki?
Var. İmplant ameliyatı yapılıyor. Çok

riskli bir ameliyat olduğu için ailem izin
vermedi. Hatta bir arkadaşım bu ameli-
yat sonrasında felç oldu.

� Şu anki durumunuz yaşantınızı nasıl
etkiliyor?

Farklı bir ortama girdiğimde çok
zorlanıyorum. Utanıyorum, çekingen
oluyorum. Ben devlet yurdunda kalı-
yorum. Biz işitme engelli olduğumuz
için yaptığımız gürültünün farkında
olamıyoruz. Yüksek sesle konuşabili-
yoruz. Bu yüzden arkadaşlarımızı is-
temeden rahatsız edebiliyoruz. Bir de
yurtta yapılan sesli anonsları duymu-
yoruz. Bu sebepten önemli şeyleri ka-
çırabiliyoruz.

� Sadece size özel bir üniversite olmasını
ister miydiniz? 

Ben istemezdim. Diğer insanlarla, yani
engelli olmayan insanlarla iletişim kur-
mamız bizim için daha faydalı oluyor. Ko-
nuşmamız ve dudak okumamız bu
sayede gelişiyor. Örneğin, hocalarımız
üniversite içinde işaret diliyle konuşma-
mızı istemiyor. Çünkü bu fakültenin
amacı bizi topluma entegre etmek. Bize
özel olan bir üniversitede işaret diliyle ko-
nuşacağımız için bu mümkün olmaz. 

Gelin bir oyun oynayalım. Oyu-
nun adı sessizlik olsun. Kuralı da
konuşmamak ve duymamak...
Bu oyunda gözleriniz, hem sesi-
niz hem de kulaklarınız olacak.
Annenizi, babanızı, arkadaşları-
nızı görecek fakat seslerini duy-
mayacaksınız.  Televizyonu
sessiz izleyecek, müzik de dinle-
meyeceksiniz ve en önemlisi
kendi sesinizi duymayacaksınız.
Engelliler Entegre Yüksekokulu
son sınıf öğrencisi Gülden Yeke
bu oyunu iki yaşından beri oynu-
yor.  Ancak O’nunki oyun değil
gerçeğin ta kendisi.

Sema Korkmaz

Onun hayatı bir oyun 
değil, gerçeğin ta kendisi...

EEYO Öğrencisi
Gülden Yeke:

“İşitme engelli oldu-
ğumuz için yaptığımız

gürültünün farkında
olamıyoruz. Yüksek sesle

konuşabiliyoruz. Bu yüz-
den arkadaşlarımızı is-

temeden rahatsız
edebiliyoruz.”

Burcu DURMUŞOĞLU

� Kariyer Kulübü’nün bu yıl 5.’sini
düzenlediği “Kariyer Günleri 2010”
15-16 Nisan günlerinde Atatürk Kül-
tür ve Sanat Merkezi Opera ve Bale
Salonu’nda gerçekleştirildi. Etkinlikte
iş dünyasının önemli isimleri ile öğ-
renciler bir araya geldi. 

Etkinliğin açılış konuşmalarını Rek-
tör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gündo-
ğan, Kariyer Kulübü Danışmanı Doç.
Dr. Deniz Kağnıcıoğlu ve Kariyer Ku-
lübü Başkanı Eray Özdemir yaptı.
Prof. Dr. Naci Gündoğan, iş dünyası-
nın önemli isimleriyle öğrencileri bir
araya getiren Kariyer Günleri’nin öğ-
renciler için önemli bir etkinlik oldu-
ğunu belirtti. 

‘Genç İşsizler Artıyor’

Son yıllarda iş gücü piyasalarında
büyük sorunlar yaşandığını belirten
Prof. Dr. Gündoğan, genç işsizliğinin
ise bu sorun içinde büyük bir yer kap-
ladığını ifade etti. 15-24 yaş arasın-
daki gençlerin iş gücü piyasasındaki

en dezavantajlı grup olduğunu kay-
deden Gündoğan, “Bu grubun büyük
bir kısmı da okuldan çalışma haya-
tına geçme sürecinde olan gençler-
den oluşuyor. Bu süreç yalnızca
Türkiye’de değil tüm dünyada aynı
şekilde. Dünyada genç işsizliği oranı
her geçen gün artıyor. Genç işsizliği-
nin genel işsizlik ortalamasının yak-
laşık 3 katına yaklaştığını ne yazık ki
görüyoruz.” dedi. 

Gençlerin işsiz kalmasının diğer
gruplara oranla daha büyük bir prob-
lem oluşturduğunu belirten Gündo-
ğan, bu anlamda gençlerin
kariyerlerinin başlarında desteklen-
mesi gerektiğini kaydetti. Prof. Dr.
Gündoğan, “Umuyorum bu etkinlik
vasıtasıyla iş dünyasının önemli isim-
leri gençlerimize yol gösterecektir. Öğ-
rencilerimiz de çalışma hayatına
atılmadan bu hayatın gerçeklerini biz-
zat iş dünyasının seçkin temsilcilerin-
den duyarak kendilerini iş dünyasına
hazırlayacaktır.” diye konuştu.

Doç. Dr. Deniz Kağnıcıoğlu da öğ-

rencilerin sağlıklı kariyer planı yap-
maları konusunda Kariyer Günleri’nin
büyük önem taşıdığını vurguladı. Ka-
riyer Günleri’nin tek taraflı bir ileti-
şime dayalı olmadığına dikkat çeken
Kağnıcıoğlu, “Öğrencilerin gelecek için
nasıl adımlar atması gerektiğine yar-
dımcı olan Kariyer Günleri aynı za-
manda şirketler için de kaynak
niteliğindedir. Şirketler potansiyel iş
gücüne ulaşma ve kendilerini yakın-
dan tanıtarak daha verimli işe alma
süreçleri oluşturma olanağı bulmak-
tadır.” dedi. 

‘Sosyal Sorumluluk Önemli’

Eray Özdemir ise iş dünyasının
önde gelen isimleriyle öğrenciler ara-
sında bir nevi köprü olan etkinliğin
hem öğrenciler hem de şirketler için
yararlı olduğunu ifade etti.

Açılış konuşmalarının ardından et-
kinliğin ilk konuğu Türkiye Seyahat
Acentaları Birliği Başkanı Başaran
Ulusoy oldu. Ulusoy, geçmişte yaptık-
ları hataların gençler tarafından tek-

rarlanmaması için etkinliğe katıldığını
söyledi. 

Turizm sektörünün insanları birbi-
rine bağlayan sektörlerin başında gel-
diğini belirten Ulusoy, “Bugün sektör
olarak istihdam sağladığımız kişi sa-
yısı 1 milyon 265 bin. Bunun yüzde
65’ini ise 17-24 yaş arasındaki gençler
oluşturuyor. Bu bizim için çok önemli
bir rakam.” dedi. Kariyer Günleri’nin
geleceğin genç iş gücü için çok önemli
bir etkinlik olduğunu ifade eden Ba-
şaran Ulusoy, kariyer planlarının ya-
nında sosyal sorumluluğun da
unutulmaması gerektiğini vurguladı.

Kariyer Günleri kapsamında ilk gün
Ford Otosan, Odeon Turizm, Arçelik,
Yaşar Holding, JCI ve Garanti Bankası;
ikinci gün ise Hürriyet, Endel, Turkcell,
Okyanus, Secretcv.net, Bilkent Otel, İş
Kur ve Süremer gibi sektörün önde
gelen firmalarından alanında uzman
kişiler öğrenciler ile bir araya gelerek
çeşitli konularda birikimlerini ve de-
neyimleri paylaştılar. Etkinlik kapanış
kokteyli ile son buldu.  

Anadolu Üniversitesi öğrencileri iş dünyası ile buluştu

‘Reklamcılıkta
keyif garanti’
Egemen KILIÇ

� İletişim Kulübü’nün 15 Nisan günü
düzenlediği söyleşiye reklamcılık piya-
sasının önde gelen isimlerinden Me-
dina Turgul Ajans Başkanı ve Türkiye
Reklamcılar Derneği Eski Başkanı Jeffi
Medina konuk oldu. Medina, “Her işte
olduğu gibi, severek yapılan iş insana
keyif verir. Fakat reklamcılıkta bu keyfi
garanti edebilirim.” dedi. Sektörde işe
başladığı yıllarda reklam piyasasının
tamamen Yeşilçam üzerine kurulu ol-
duğunu kaydeden Medina, o dönem-
deki reklamların ilkel, fakat ilettiği
mesajlar bakımından gayet net ve açık
olduğunu söyledi. 

Jeffi Medina, “Türkiye’de reklamcılık
tam anlamıyla 1960’lı yıllarda başladı.
Zaten bunun öncesinde satılacak
doğru dürüst mal bile yoktu. 70’li yıl-
lara geçtiğimizde ise televizyon ile bir-
likte olay başka bir boyuta taşındı. TRT
ile insanlar adeta televizyon karşısına
çakılı kaldılar.” diye konuştu.

Günümüzde de televizyon izleme
alışkanlığında dünya liderliğine oynadı-
ğımızı ifade eden Medina, “Ortalama
4.5 saat televizyon karşısındayız.” diye
konuştu.

Neslihan KİRPİKLİ

� Edebiyat Fakültesi’nin düzenlediği
“Türkçede Kiplik ve Be-
lirteçler Üzerine” ko-
nulu konferans 9 Nisan
günü Edebiyat Fakül-

tesi Sakine Çelik
Öztürk Konfe-
rans Salo-
nu’nda
gerçekleşti-
rildi. Konfe-
ransa

Boğaziçi Üniversitesi öğretim üyesi Prof.
Dr. Eser Erguvanlı Taylan ve Beykent
Üniversitesi öğretim üyesi Yard. Doç. Dr.
Mine Güven konuşmacı olarak katıldı.
Kiplik kavramını tanımlayan Prof. Dr.
Taylan, kip ve kiplik kavramlarını diğer
batı dillerindeki karşılıklarıyla örnekler
vererek açıkladı. Biçim-anlam ilişkisin-
den söz eden Taylan, Türkçenin eylem
çekim ekleri hakkında da bilgi verdi. 

Yard. Doç. Dr. Mine Güven ise Türkçe-
deki kiplik belirteçleri hakkında bilgi
verdi. Uluslararası alan yazınında kiplik

ve belirteçlere deği-
nen Güven, Türk-
çede kiplik
belirteçlerini

anlam bilimsel,
edim bilimsel ve
sözdizimsel yakla-
şım açısından de-
ğerlendirdi.

Jeffi Medina

Prof. Dr. Naci
Gündoğan

Doç. Dr. Deniz
Kağnıcıoğlu

Eray Özdemir Başaran
Ulusoy

Prof. Dr. Eser 
Erguvanlı Taylan

Yard. 
Doç. Dr.
Mine 
Güven
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� Türk sinemasının en ilginç dönemi
Yeşilçam dönemiydi bence. Türk Si-
neması Avrupa ya da Amerika’ya kı-
yasla pek gelişmemiş ya da
gelişmesine engel olunmuştur. Tabii ki
iyi yönetmenler de çıkarmıştır. Örneğin
Zeki Demirkubuz, Nuri Bilge Ceylan
gibi yönetmenleri çiğnememek gerekir.
Fakat bu önemli insanların yaptıkları
filmler, bizim insanımızın pek ilgisini
çekmediği için Türk sinemasına kazan-

dırdıkları değer anlaşılmamıştır. Bizim insanımız din ya da ikili ilişki-
ler gibi mevzulardan hoşlandığından, diğer bakış açılarına kapalı bir
toplum olma yolunda ilerlemekteyiz maalesef. Kısacası bence Türk si-
neması bir türlü yükselişe geçememiştir. 

� Son günlerde Türk sinemasının
gözle görülür bir yükselişe geçtiğini
söyleyebiliriz. Usta oyunculardan
oluşan bir kadro ile  yapılan filmler bu
yükselişin önemli nedenleri  arasında
sayılabilir. Komedi ve dram türlerinde
oldukça başarılı sonuçlar alındığını
düşünüyorum. Ancak, korku ve geri-
lim tarzı filmlerde aynı başarıyı yaka-
ladıklarını düşünmüyorum. Ama
umuyorum ki, daha güzel filmler yapı-
lır ve sinemaya sık sık gitmek için can atarız.

Gökay Okay    Fen Fakültesi

� Türk sinemasının yükselişini, yeni
yönetmenlerin farklı bakış açılarına, se-
naristlerin yaşamı içine alan konuları
anlatmasına ve oyuncuların başarısına
bağlıyorum. Eski Türk yapımlarına kı-
yasla günümüz filmlerini izlerken daha
çok keyif alıyorum. Bu filmleri daha ya-
ratıcı buluyorum. Yeni yönetmenlerin
sektöre girişi ve sektörün teknolojiyi ya-
kından takip etmesiyle bir fark yaratıldı.
Bu anlamda sektörün gelişmeye devam
edeceğine inanıyorum. Ayrıca benim gözlemlerime göre Türk izleyicisi,
Türk filmlerini takip ederek sektöre destek vermeye çalışıyor. Umarım,
her geçen gün vizyona bir öncekinden daha iyi yapımlar girer ve bizler
de keyifle izleriz.

� Son zamanlardaki başarılı yapıtlar-
dan dolayı sektörde hızlı bir yükseliş
meydana geldi. Yeni ve genç yönet-
menler, sinemaya farklı bir bakış açısı
kazandırdı. Bir sahnenin farklı açılardan
ve farklı bakış açılarıyla çekilmesi film-
lerin dilini oldukça değiştirdi. Bu farklılık
izleyiciyi filmin içine çekiyor. Yeni oyun-
cuların oyunculuk kabiliyetinin yüksek
olduğunu düşünüyorum. Böylece daha
kaliteli yapımlar üretiliyor. Film senaryo-
larının da bu yükselişle birlikte çeşitlendiğini ve değiştiğini görüyoruz.
Bu farklılaşma izleyicinin filmlere karşı ilgisini arttırıyor ve filmlerin iz-
lenme oranı artıyor. 

Aysel Ayyıldız   İİBF

� Türk sinemasının son on beş yıllık
süreçte ivme kazandığını düşünüyo-
rum. Yapımların sayısı ve sinema sana-
tına ayrılan bütçe arttı. Yine de hayran
kaldığımız yabancı yapımlarda en son
teknolojiler kullanılmakta ve görsel bir
şölen şeklinde sunulmakta. Türk ya-
pımlarında ise yeterli bütçe ayrılmaması
nedeniyle hala görsel ve ses efektleri ye-
tersiz bence. Ayrıca popüler kültür de si-
nemamızı çok etkilemekte. Birbirinin çok
benzeri yapımlar göze batmakta. Yine de ben bu yapımların daha iyiye
gitmek için basamaklar olduğunu düşünüyorum.

İbrahim Akpınar    Edebiyat Fakültesi

� Türk Sineması son zamanlarda
büyük bir  yükselişe geçti. Bunu genç
yönetmenlerin başarısına ve seçtikleri
konuların yaşamı yansıtmasına bağlı-
yorum. Seçtikleri konuları o kadar iyi
görselleştiriyorlar ki filmleri adeta yaşı-
yoruz. Nitelikli oyuncuların yer alması
da filmlere artı bir değer katıyor. Yapı-
lan filmlerin sayıca çok olması izleyiciye
değişik türde film izleme imkanı sunu-
yor. Bu geniş yelpazede herkes kendi

zevkine uygun film izleme şansı elde ediyor. Umarım Türk sinemasın-
daki bu yükseliş devam eder ve izleyiciler daha da kaliteli yapımları iz-
leme şansını yakalarlar. 

Canan Gündüz   Hukuk Fakültesi

� Türk sinemasının yükselişi ne yazık
ki sadece niceliktedir.  Filmlerin içerik-
leri ise toplumu yönlendirme, bakış
açısı kazandırma yetilerini unutmuş ki-
şiler  sebebiyle zayıf kalmakta. Usta
komedyenler güldürme işinin ne kadar
zor olduğunu defalarca dile getirdiler.
Türk komedi filmlerinde ise sözde
eleştiriler klişe esprilerle yapılmaya
çalışılıyor. Bu nedenle niteliksel bir
gelişme görmüyorum. Çünkü sanat

yönlendirici bir olgudur, ufuklar açmalı yönetmenlerin fikir ve görüşle-
rinin yanında farklılığı bulundurmalıdır. İnsanın içindeki “kıroyu” anla-
tan bir filmin yapılıyor olması bence sinema camiası açısından
üzücüdür. Çünkü sanatın görevi topluma istediğini vermek değil, in-
sanlığa farklı yönleri ve gelişimi bir açıdan göstermektir.

Sarp Kürkçü   ESYO

� Türk sineması özellikle son yıl-
larda iyice gelişme göstermekte-
dir. Artık insanlar yabancı filmler
yerine, yerli filmleri tercih et-
mekte. Türk sinemasında da yük-
sek bütçeli filmlerin yapılmaya
başlanmasıyla, sinemamız olumlu
yönde gelişme kaydetmiştir.
Bence Türk sinemasının durağan
dönemden çıkıp yükselişe geçmesi
Eşkıya filminden sonra oldu. Son

yıllarda Cem Yılmaz, Şahan Gökbakar, Şafak Sezer ve üni-
versitemizde yetişen yönetmenlerin yaptığı filmler geniş
çaplı izleyici kitlesine ulaşmayı başarmıştır.

Onur Erkart   EMYO

� Yeşilçam’la birlikte başlayan
Türk sinema sektörü 1960’larda
durgunlaşmış, 1990’lı yıllarda ise
Eşkıya gibi filmlerle tekrar bir ha-
reketlenme yaşamıştır. Teknoloji-
deki gelişim ve sanata yapılan
yatırımlarla Türk filmleri Amerikan
ve Avrupa yapımı filmlerle boy öl-
çüşecek düzeye geldi. Değinmek
istediğim bir başka konu da kısa
filmler. Çok az bir bütçe ile kısa sü-
rede çok şey anlatan kısa filmler ülkemizde yaygınlaşıyor.
Buna destek veren kuruluşlar oldukça, kısa film festivalleri
düzenlendikçe, insanlarımız sinema ile daha da yakınlaşa-
caklar. Birçok yetenekli yönetmen ve senarist ortaya çıkacak.
Bana göre, izleyici olarak, bize de görev düşüyor. Verilen
emeğe saygı duymalı, Türk filmlerini izleyerek sektöre des-
tek vermeliyiz.

Nihan Okutan   Eczacılık Fakültesi

� Film sektörünün hızlı gelişimi, se-
yircinin de film izleme oranını art-
tırdı. İzleyiciler filmler vizyona
girmeden önce filmlerin yapım aşa-
masında filmin konusuyla ilgilen-
meye başladı. Eskiye göre teknolojik
imkanların artmasıyla yapım kalitesi
arttı. Tek eleştireceğim nokta ise
oyuncu seçimi. Genelleme yapamam
ama, genç oyuncuların deneyimli
olanlara oranla daha başarısız oldu-
ğunu düşünüyorum. Gelişmiş teknolojiye ve iyi senaryolara rağ-
men yeterli performans gösterilemiyor. 

Ayşe Bulut   Mühendislik Mimarlık Fakültesi

ÖĞRENCİ GÖRÜ ŞLERİ

Burcu Deniz   İletişim Bilimleri Fakültesi

� Son yıllarda Türk yapımlarının, ya-
bancı yapımlarla rekabet edebilir
hale gelmesi bir Türk izleyicisi olarak
beni sevindiriyor. Diğer yandan Türk
yapımlarının sadece nicelik olarak bir
yükseliş gösterdiği kanısındayım.
Şöyle ki pek çok film, senaryosu iti-
bariyle özgünlükten uzak bence. Ge-
reksiz ayrıntılar da cabası. Ayrıca Türk
insanın da nitelikli bir sinema anlayı-
şına sahip olmadığını düşünüyorum.

Çünkü reklamı fazla yapılan filmler nitelikli film sınıflamasına so-
kulmaya çalışılıyor. Bu tarz yaklaşımların iyi yapımları gölgeleme-
yeceği de bir gerçek. Sonuç olarak diyebilirim ki kaliteli yapılan her
iş gibi, kaliteli filmlerin de hak ettiği yeri bulacağına inanıyorum.

Seval Şen  Eğitim Fakültesi 
� Türk sinemasını Yeşilçam dö-
nemleriyle kıyasladığımızda bir
yozlaşma yaşandığını söyleyebili-
riz. Türkçe’yi yerinde ve gerektiği
gibi kullanmıyoruz. Bu da özü-
müzü kaybettiğimiz manasına ge-
liyor. Diğer bir taraftan da çok
önemli aşamalar kaydediliyor. Son
zamanlarda günümüz sorunlarını
dile getiren önemli filmler görüyo-
ruz. Teknolojiden yararlanma konu-

sunda da ilerleme kaydediliyor ve çok farklı kategorilerde
filmler yapılıyor. Şikayetçi olduğum bir konu var, film oyun-
cularının seçiminde sanırım bu işin eğitimini alanlardan zi-
yade daha önce dizilerde rol almış, yakışıklı ve güzel kişiler
tercih ediliyor. 

Dilara Büyükbayraktar   D. Konservatuvarı

Emrah Yaşarsoy   Turizm ve Otel İ. Y.O.

� Birkaç yıl öncesine kadar Türk si-
neması, yabancı sinema sektörünün
gölgesi altında ürünler vermeye çalı-
şıyor ve bu etki altında haliyle özgün
bir yapıt ortaya koyamıyordu. Günü-
müzde ise sinemamızın bu etkiden
yavaş yavaş kurtulduğunu ve daha
özgün, daha yaratıcı eserler verdiğini
görüyoruz. İki dönemi kıyasladığı-
mızda ise asıl sorunun izlenme ve be-
ğenilme kaygısı olduğunu görüyoruz.
Yavaş yavaş bu gölgeden çıkıyoruz ve tamamen güneşle yüz yüze
kaldığımızda geçmişin tersine döndüğünü göreceğimize eminim.

Türk sinemasının 
yükselişi 

hakkında 
ne düşünüyorsunuz?
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Fevzi Tekneci   Güzel Sanatlar Fakültesi
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